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Deze namiddag werd georganiseerd door Tomorrode en Natuurpunt, en ging door in de 
magische setting van de schuur van de Lansrode hoeve. Deze namiddag gewijd aan ‘een 
toekomst voor het woud’ bracht bijna 200 mensen samen. En allen, naar hun zeggen, een 
geweldige tijd. 
  
Patrick Huvenne, regiobeheerder Agentschap Natuur en Bos, gaf een heldere presentatie 
van het project om een Nationaal Park van zo'n 45.000 hectare te creëren, waarin het 
Meerdaalwoud bij Leuven, het Zoniënwoud en het Hallebos samenkomen. Met behulp van 
kaarten, foto's en grafieken, gepresenteerd in een prachtige powerpoint, legde hij de 
voordelen uit die de status van 'Nationaal Park' zou betekenen voor de hele betrokken 
regio, en zelfs daarbuiten. Het project werd bekeken vanuit het oogpunt van het behoud 
van het bos, de fauna en flora, evenals de menselijke gezondheid en de economie in het 
algemeen. Het project heeft ook het voordeel dat het taal- en gemeenschapsgrenzen 
overschrijdt, aangezien het delen van de drie gewesten samenbrengt: Vlaanderen, Brussel 
en Wallonië. 
  
Het project, "Brabantse Wouden" genaamd, vereist een transparante communicatie met 
alle betrokkenen: boeren, bosbouwers, bedrijven en particulieren. Het kan alleen slagen als 
er rekening wordt gehouden met de belangen van alle partijen en als iedereen actief 
betrokken is. 
Tuinbezitters zullen bijvoorbeeld worden aangemoedigd om ten minste een deel van hun 
grond te laten "verwilderen" om de biodiversiteit aan te moedigen, met inbegrip van 
bestuivers. Chemische producten, pesticiden en dergelijke zullen verboden worden. 
Boeren zullen aangemoedigd worden om landbouwgrond af te zomen met stroken wild gras 
om de grond vast te houden in het geval van hevige regenval. Bedoeling is dat ze vergoed 
worden voor de gebieden die zo "verloren" gaan voor de oogst. 
Bewoners zullen leren hoe ze regenwater kunnen vasthouden in plaats van het te verspillen: 
voorrang geven aan gebieden waar water kan infiltreren in plaats van beton of bestrating, 
waterplassen aanleggen, hoe klein ook, en natuurlijke hellingen gebruiken. Op deze manier 
zullen tuinen en 'open' natuurgebieden zoals weiden, plateaus en gewassen een verbinding 
vormen tussen de bosgebieden. Ecoducten zoals die al zijn aangelegd over de Ring tussen 
Groenendaal en Waterloo, zullen verder aangelegd worden en zachte mobiliteit zal worden 
aangemoedigd. 
  
Dit gedurfde, innovatieve en verbindende project, dat zowel voor de natuur als voor de 
mens, voordeel brengt, kreeg een warm applaus. Patrick Huvenne beantwoordde 
vervolgens vragen uit het publiek. 
  
In navolging van Patrick Huvenne's presentatie van de "Brabantse Wouden", begon Francis 
Hallé vervolgens met zijn presentatie van het project "Creatie van een oerbos in West-
Europa". 



Francis Hallé, bioloog en botanicus gespecialiseerd in tropische regenwouden, auteur van 
tientallen boeken en honderden wetenschappelijke artikelen, kwam helemaal uit 
Montpellier om ons het fantastische geschenk voor te stellen dat hij aan de toekomstige 
generaties wil geven: een oerbos voor West-Europa. Het bos, dat minstens 70.000 hectare 
beslaat, wil hij laten ontwikkelen zonder menselijke tussenkomst, in een 
grensoverschrijdend gebied dat Frankrijk (de Vogezen) combineert met Duitsland (Rijnland-
Palts) of met België (Ardennen). De Europese Gemeenschap, die aangesproken werd, is 
voorstander van het project, omdat ze de enorm gunstige impact op de natuur en de 
mensheid naar waarde schat. 
Céline Tellier, minister van Milieu in de Waalse regering, is ook voorstander. De Association 
pour la création d'une forêt primaire (Vereniging voor de aanleg van een primair bos), die in 
2019 werd opgericht om deze droom te verwezenlijken, verzamelt steeds meer leden. 
  
Waarom minstens 70.000 ha? Om grote dieren zoals bizons te laten gedijen. De bizons 
creëren natuurlijke open plekken in het bos. Hierdoor kan meer licht binnendringen 
waardoor een andere flora en fauna zich kunnen ontwikkelen dan in het dichtbegroeide 
kreupelhout. Francis Hallé benadrukt de onderlinge afhankelijkheid van alle levende 
wezens, van bacteriën tot de meest kolossale bomen en niet te vergeten de mens. 
  
Waarom een oerbos (dat betekent geen houtoogst, geen auto's of wegen, geen jacht of 
visserij; alleen wetenschappelijke onderzoekers en respectvolle, stille wandelaars op paden 
die zijn aangelegd met roosters boven de grond om bodemverdichting te voorkomen)? 
Er zijn veel voordelen: het creëren van een microklimaat dat de opwarming van de aarde en 
de droogte tempert, het vastleggen van enorme hoeveelheden CO2 door de bomen, een 
extreem rijk gebied voor het observeren van de natuur in al haar veerkracht, oneindige 
diversiteit en interacties, een gebied voor het opleiden van mensen en hen opnieuw in 
contact brengen met de natuur. Eer zijn ook veel economische voordelen aan dit project: 
accommodatie voor wetenschappers en wandelaars, onderzoekscentra, ontwikkeling van 
nieuwe banen in verband met ecologie. 
Rond het oerbos staan geen hekken: er is een vrij verkeer van levende wezens. In plaats 
daarvan komt er een "bufferzone" van open land, dat mag worden bebouwd. 
Francis Hallé dringt, net als Patrick Huvenne, aan op overleg met de mensen die door het 
project worden getroffen, boswachters en boeren, en op een eventuele compensatie die 
hun wordt aangeboden. 
Francis Hallé voegt aan deze voordelen spirituele en filosofische voordelen toe: in de eerste 
plaats de bewondering van schoonheid. Schoonheid in al haar kracht en diversiteit. De 
waarde van tijd: het zal zeven eeuwen duren voordat onze secundaire bossen, beheerd door 
de mens, weer primaire bossen zijn geworden... Maar elke fase van deze heropleving zal zijn 
eigen ontdekkingen en verrassingen met zich meebrengen. 
De waarde van tijd, die tijd waarachter onze hypertechnologische beschaving buiten adem 
raakt, haar ziel verliest... De herverbinding van de mens met de natuur en zijn eigen 
innerlijke zelf, met stilte en innerlijk evenwicht. En tot slot, nederigheid. 
  
Francis Hallé beantwoordde vervolgens vragen van een publiek dat gewonnen was door zijn 
eenvoud, humor, de kwaliteit van zijn presentatie en de kracht van zijn overtuiging. Hij 
kreeg een lang applaus. 
  



Deze onvergetelijke ontmoeting met Patrick Huvenne en Francis Hallé werd voortgezet 
onder het genot van een glas of een koffie, met lange gesprekken in de koelte van de 
schuur. Bedankt, Eric, dat je ons zo gul hebt ontvangen in je betoverende domein. 
 


